
Referat fra møde i Samsø Kommunes Billedkunstråd 20.02.2024  
 

Deltagere Mie Petri Lind, Robert Rasmussen, Hanne Korsby, Johann Kauth, 

Tanja Nellemann Kruse, Sally Baasch Søndergaard 

Fraværende Kirsten Schou Jørgensen 

Ordstyrer/referent Mie Petri Lind / Sarah Heiberg Sestrup 

Mødested Mødelokale 1, Søtofte 10 

 

 

Pkt. 1 – Godkendelse af dagsorden 

Til næste møde ønskes det, at punktet vedr. open call opprioriteres, hvis det ikke gennemføres 
ved dette.  
 

 

Pkt. 2 – Præsentationsrunde 
 

Billedkunstrådets medlemmer præsenterede sig.  

 

 

Pkt. 3 – Gennemgang af økonomi 
 

Økonomien blev gennemgået.  

 

 

Pkt. 4 – Status på sagsfremstilling vedrørende honorering af Billedkunstrådet 
 

Sarah orienterede om status på sagsfremstillingen.  

 

 

Pkt. 5 – Igangværende projekter - status  

Udstilling i Anton Rosen Huset 2024 – Ada van Hoorebeke 

• Johann orienterede om status på udstillingen.  
• Ada inviteres til at deltage i næste møde i Billedkunstrådet den 20. marts klokken 13-16 i 

køkkenet i Anton Rosen Huset.  



• Johann hører Ada ad, om hun kunne være interesseret i at holde et kunstforedrag.  
• Billedkunstrådet giver et honorar på 4.000 kr. pr. foredrag.  

Permanent placering af Allo La Terre 

• Johann orienterede om, at Knud Viktor-arkivet er kommet til Struer på Sound Art Lab.  
• Værket skal have et fundament og være forankret i jorden for at undgå, at telefonboksen 

potentielt vælter.  
• Johann har kontaktet cementvarefabrikken, som har et betonfundament, de gerne vil sælge 

for 500 kr. Johann bestiller det og opbevarer det indtil placering er afklaret. 
• Det drøftes eventuelt at placere værket ved gadekæret i Pillemark.  
• Sarah henvender sig til Teknisk Forvaltning for at afklare praktikken omkring det videre 

forløb.  

Kunstforedrag 

• På sigt ønskes det at afvikle et foredrag med Thomas Kluge. Potentielt i samarbejde med 
andre lokale foreninger.  

• Muligheden for ekskursioner til Aarhus blev drøftet. Kunst i det offentlige rum, guidet 
tour, AROS osv.  

• Foredrag kan eventuelt afvikles i biografen eller i Medborgerhuset.  

Tidselkorridoren 

• Udstiller i Anton Rosen Huset i foråret. 
• Der er dannet en Landart-forening på Samsø.  

Kunstfilmvisninger 

• Der er forsøg med musikfilm i biografen. Billedkunstrådet følger initiativet for evt. at 
arbejde videre med kunstfilmvisninger. 

• Gerne noget i relation til udstillingerne i Anton Rosen Huset.  

 

Pkt. 6 – Habilitet v/Tanja Nellemann Kruse 

På baggrund af Slots- og Kulturstyrelsens anvisninger fortalte Tanja om reglerne omkring 
habilitet og inhabilitet.  
 

 

Pkt. 7 – Open calls 
 
Punktet udskydes til næste møde i Billedkunstrådet.  
 

 

 



Pkt. 8 – Logo til Samsø Kommunes Billedkunstråd - status 
 
Tanja har udarbejdet et udkast til et open-call vedr. udarbejdelse af et logo.  
Udkastet blev gennemgået og drøftet.  

Tanja sender dokumentet til Sarah, som sørger for at sende det ud i æteren.  
 

 

Pkt. 9 – Nyt til/fra Den Kulturelle Styregruppe 

Billedkunstrådet kommer med input til den kulturelle styregruppe, som Mie tager med videre. 

 

 

Pkt. 10 – Nyt til/fra Kulturforum 
 
Ingen møder i Kulturelt Forum siden sidst. 
 

 

Pkt. 11 – Henvendelse fra Johann Kauth vedr. udgivelse 
 
Billedkunstrådet vil gerne støtte op om/være involveret i udgivelsen. Udgivelsen kommer i løbet 
af 2024 
 

 

Pkt. 12 – Invitation fra Guldborgsund Billedkunstråd 
Billedkunstrådet ønsker at deltage. Mie melder tilbage. 
 

 

Pkt. 13 – Hartmut Stockter-værker til Samsø v/Tanja Nellemann Kruse 

To Hartmut Stockter-værker foræres væk. Billedkunstrådet drøftede mulighederne for at få 
værkerne til Samsø, men kan ikke se mulige placeringer. 
 

 

Pkt. 14 – Næste møde 
 
Næste møde i Billedkunstrådet afvikles den 20. marts klokken 13-16 i køkkenet i Anton Rosen 
Huset.  
Følgende møder: 
Mandag d. 13.5. kl. 13-16 
Mandag d. 21.10. kl. 13-16 
Onsdag d. 11.12. kl. 13-16 hos Hanne Korsby, Brundby 
 

 



Pkt. 15 – Eventuelt 
 
Udstilling 2025 i Anton Rosen Huset:  
Tanja og Hanne kontakter Søren for at høre, om han stadig er interesseret i at udlåne sin Heerup-
samling. Hvis Søren stadig er interesseret, skal udstillingens greb drøftes ved næste møde i 
Billedkunstrådet. 
 
Sally samler materiale vedr. Heerup som inspiration til evt. udstilling. 
 
Mulighederne for mere kunst i det offentlige rum / udsmykning ved f.eks. ved færgehavnen 
drøftes. 
 
Statens Kunstfond kan søges om bevilling til honorering af skiteseoplæg. 
 
  
 

 
 


